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Jammer genoeg is het einde van het coronatijdperk nog niet aan de orde. Politici 

beloven veel, de farmaceutische industrie doet hetzelfde en de brave burger 

ondergaat. Het bestuur probeert voortdurend de vaccinatie van onze sector, die continu 

in de vuurlinie staat, op de prioritaire lijst te krijgen. Voorlopig zonder antwoord of 

enige vorm van perspectief. Ze gaan het doorgeven, bekijken… Voorlopig blijft het stil. 

Sneltests voor de sector: ook zoiets veraf en onduidelijk. 

Maar het bestuur geeft niet op. Van zodra er nieuws is zal een bericht aan de leden 

gestuurd worden. Het aantal deelnemers bij plechtigheden zal misschien nog 

veranderen, maar ik denk dat dit nog niet zo snel zal gaan. Ook afwachten en proberen 

ons aan de regels te houden. We zien met z’n allen uit naar versoepeling en contact. 

Even op restaurant gaan, samenkomen met vrienden... Minister Vandenbroucke doet 

ons blij denken aan deze geneugten om vervolgens te zeggen dat het verboden is. 

Maar we houden vol en mikken op een mooie zomer.

Ondertussen zijn er goede gesprekken omtrent de modernisering van het decreet 

lopende. Het bestuur met onze jurist Stijn Timmerman in het voortouw is wel degelijk 

de gesprekspartner waar momenteel naar geluisterd wordt. Onze nota wordt zelfs 

enigszins gevolgd als agenda. We doen ons best om zoveel mogelijk aan te passen. 

Eens te meer blijkt het belang van Uitvaartunie Vlaanderen die een spreekbuis wil zijn 

voor de sector. Daarom is het ook goed dat we een grote ledenlijst kunnen voorleggen 

waardoor er dan wel degelijk geluisterd wordt. Als samenhorige groep kunnen we iets 

bereiken, individualisme en verdeeldheid leiden tot niets. 

We zien ook verder voor een kwaliteitslabel waardoor lid zijn van een 

beroepsvereniging ook al getuigt van kwaliteit. Lid zijn van een beroepsvereniging is 

in deze tijden dus meer dan noodzakelijk om up to date te zijn met wetten, decreten 

en verordeningen. Je beschikt daarbovenop ook nog over een degelijke juridische 

dienst, een no-nonsense vaktijdschrift en een bestuur die pro deo onze belangen 

verdedigt. Dat alles voor nog niet de prijs van een simpele publiciteit in een of andere 

reclamefolder. Wie geen ledenbijdrage meer betaalt of dit per abuis zou vergeten zijn, 

zal dan ook een volgende Uitvaartvisie of mailing niet meer kunnen ontvangen. 

Waarbij ik meteen ook wil even opmerken dat iedereen die lid is het logo met 

eventuele link naar Uitvaartunie op zijn website kan plaatsen. 

Beste collega’s, we staan nog altijd temidden het oorlogsveld waar in de verte toch 

al enig zonlicht schijnt. Tempus fugit, de tijd vliegt. Voor je het weet is er een week 

voorbij en staan we een stap dichter bij een nieuwe vrijheid. Hou het gezond en lees 

ondertussen even deze Visie als medicijn tegen coronaperikelen.

Bart Feryn

Woordje van  
de voorzitter

Zou dit het laatste coronadagboek 
zijn?
Het bleef tot het voorjaar opmerkelijk rustig rond corona, maar 

toch is er genoeg voorgevallen om terug een dagboek te maken. 

Hopelijk is dit het laatste.

JANUARI 

3 januari: Een mail van het Agentschap Zorg & Gezondheid: 

“Wij zijn binnen het agentschap bezig met een oplijsting van 

eerstelijns zorgprofessionals die in aanmerking kunnen komen 

voor vaccinatie. Wij zullen trachten jullie sector mee te nemen. 

Dit moet evenwel nog federaal goedgekeurd worden. Kunt u 

mij een inschatting geven van het aantal werknemers over heel 

Vlaanderen die in direct contact komen met burgers/patiënten?”

4 januari: De Unie laat weten dat een dergelijk overzicht niet 

bestaat en dat het sowieso onvolledig zou zijn, omdat niet iedere 

uitvaartondernemer lid is. Maar er wordt wel een inschatting 

doorgegeven.

6 januari: de eerste leden melden zich met de vraag hoe het 

staat met de vaccinatie van uitvaartondernemers. De sector 

wordt wel beschouwd als essentieel, maar er is geen zicht op een 

planning. 

15 januari: De Unie informeert bij het agentschap hoe het staat 

met de prioritaire vaccinatie van uitvaartondernemers.

19 januari: Tijdens de virtuele bestuursvergadering blijkt dat 

één van onze leden bezoek heeft gekregen van de politie met de 

verplichting om per direct twee weken in quarantaine te gaan. 

De reden: de ondernemer had een hoogrisicocontact gehad. 

Nu kan een uitvaartbedrijf in coronatijden natuurlijk niet twee 

weken stilliggen. Via het bestuur is een oplossing gevonden met 

sneltesten. Daardoor was de ondernemer, die niet besmet bleek 

met corona, binnen drie dagen weer aan het werk.

19 januari: De Vlaamse overheid, het Agentschap Zorg & 

Gezondheid, laat op een nieuwe vraag van de Unie per mail 

weten dat de validatie van de lijst van zorgprofessionals zal 

gebeuren door het kabinet. De tweede helft van de week hoopt 

het agentschap hierover klare wijn te kunnen schenken.

20 januari: De Unie stuurt een mailing met dit hoopvolle 

nieuws naar de leden. Tevens wordt bekendgemaakt dat de 

jaarvergadering naar het najaar wordt verplaatst. 

22 januari: Vanwege corona stuurt de stad Roeselare nu ook 

internationale overlijdensattesten digitaal toe.

27 januari: Een wijziging in het Ministerieel Besluit heeft 

rare gevolgen. Volgens strikte lezing mag er slechts één 

begrafenisplechtigheid tegelijkertijd worden georganiseerd, 

ongeacht het aantal ruimtes binnen een gebouw. Dit heeft grote 

gevolgen voor de crematoria, die terugvallen op een derde van 

hun capaciteit. Onze raadsman Stijn Timmerman vraagt een 

uitzondering aan. Hij wijst de Vlaamse overheid erop dat dit, 

gezien de achtergrond van de wijziging, toch niet de bedoeling 

geweest kan zijn. “Gezien de overlijdenscijfers is dit ook niet 

werkbaar.” 

FEBRUARI 

1 februari: Eén van onze leden krijgt het aan de stok met 

de politie over een uitvaart van een geliefde dame. De 

uitvaartondernemer houdt zich netjes aan de opgelegde limiet 

van 15 personen, plus de omkadering. “Een uitvaart waar in 

normale tijden vele honderden mensen op af zouden komen.” 

Het ging over een niet-kerkelijke uitvaart, waar de echtgenoot 

als locatie de feestzaal had uitgekozen waar het koppel hun 

huwelijksfeest had gehouden. Daarbij moest live-streaming 

voorzien worden voor de mensen die niet konden komen en er 

was livemuziek. Het aantal personen dat voor deze omkadering 

moest zorgen, viel uiteindelijk nog mee. De eigenaar van de 

zaal, een voorgangster, een pianiste, twee technici voor de 

livestreaming, de uitvaartondernemer en zijn echtgenote en een 

fotograaf die apart door de echtgenoot was besteld. De meeste 

aanwezigen waren elk met hun eigen wagen gekomen. “Het 

gevolg was dat volgens een bepaalde voorbijganger er toch wel 

verdacht veel wagens aan de feestzaal stonden, en dus daarop 

prompt de politie verwittigde. Halverwege de dienst kwam 

er dan ook een combi de parking van de feestzaal opgereden. 

De politiemensen werden beneden te woord gestaan door de 

eigenaar. Hij lichtte hen in over de aard van de samenkomst 

(uitvaart) en wie er allemaal aanwezig waren. Hij nodigde hen 

uit om dit zelf te gaan vaststellen, maar de agenten wilden 

blijkbaar toch geen uitvaart storen, zeiden dat ze de eigenaar 

wel geloofden maar dat er volgens hen toch te veel personen 

aanwezig waren. Ze gingen het zonder gevolg laten, maar 

waarschuwden wel dat de collega’s van een eventueel volgende 

voorbijrijdende patrouillewagen wellicht niet zo coulant zouden 

zijn…” De ondernemer vraagt de Unie of deze omkadering te veel 

is, waarop hij het antwoord krijgt van onze raadsman dat dit niet 

zo is. Volgens de richtlijnen hoeven personeel en omkadering 

niet mee te worden geteld.
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5 februari: Onze raadsman wijst de overheid er nogmaals op 

dat de beperking tot één plechtigheid ongeacht de ruimte niet 

werkbaar is. Ook de richtlijnen van het Agentschap Binnenlands 

Bestuur zijn nog altijd ongewijzigd sinds 5 november 2020.  

Nu volgt het antwoord wel meteen vanuit Binnenlands Bestuur: 

“Uw opmerkingen zijn door kabinet van Jambon, op gezamenlijk 

verzoek, doorgegeven aan federaal. Deze beslissing wordt ook 

federaal genomen. Als we meer nieuws hebben, gaan we deze 

info uiteraard delen.” Het lijkt erop dat dit in de vergetelheid 

geraakt, wat in feite goed nieuws is.

8 februari: Onze leden vragen of er meer nieuws is over de 

vaccinatie. Helaas... geen nieuws van de overheid.

12 februari: Eén van de leden meldt dat ze enkele uitvaarten 

zijn misgelopen, omdat volgens Funebra thuisopbaringen niet 

mogelijk zouden zijn. Ondertussen doen andere ondernemers 

dit gewoon wel. Wat is er nu mogelijk? Onze raadsman 

zoekt het uit. Er moet onderscheid worden gemaakt tussen 

besmettingen, vermoedens van besmettingen en geen 

besmettingen met Covid-19. Bij overledenen die positief getest 

zijn, is een thuisopbaring niet toegestaan. Bij een vermoeden 

van besmetting, waarbij de arts die het overlijden vaststelt deze 

informatie op strook A van het overlijdensattest vermeldt, is een 

thuisopbaring ook niet toegestaan. Is er absoluut geen sprake 

van Covid-19 dan worden thuisbewaringen en thuiswakes 

alleen afgeraden. Ze kunnen enkel plaatsvinden mits strikte 

naleving van de algemene regels zoals social distancing en ook 

de andere regels die gelden bij begrafenissen. Het dragen van 

een mondmasker is bij een thuisopbaring eveneens verplicht.

23 februari: Funebra stuurt een mailing uit die tot verwarring 

kan leiden over het aantal aanwezigen bij een uitvaart, zo zou 

bijvoorbeeld de organist, de dragers en de uitvaartondernemer 

moeten worden meegeteld bij het maximumaantal van 

15 aanwezigen. Nu valt het aantal vragen aan de Unie rond 

deze mailing mee, maar voor de zekerheid zet onze raadsman 

de regeling nog een keer op een rijtje: volgens het Ministerieel 

Besluit dat federaal is gaat het over maximum 15 aanwezigen, 

enkel bedienaar van de eredienst en kinderen tot en met 12 jaar 

niet meegerekend. Volgens dit besluit zou de ondernemer, 

dragers en dergelijke meer dus bij de 15 zitten. Maar volgens 

de Vlaamse (gewestelijke) richtlijn gaat het over: maximum 

15 aanwezigen, bedienaar van de eredienst, kinderen onder de 

12 jaar alsook personeel en omkadering niet meegeteld. Volgens 

Vlaanderen zitten uitvaartondernemers, dragers, organisten en 

dergelijke meer dus niet bij de 15. Het Vlaams Gewest is op de 

hoogte van het Ministerieel Besluit, doch heeft de richtlijn niet 

aangepast. We kunnen hier alleen maar nota van nemen en 

begrijpen dat het in het Vlaams Gewest de 15 dus nog steeds 

zonder uitvaartondernemer, dragers, organisten en dergelijke 

meer is. Het is maar goed dat er een Uitvaartunie is voor 

Vlaanderen...

MAART

1 maart: Onze leden blijven ons vragen wanneer ze 

gevaccineerd kunnen worden. En elke keer moeten we ze 

teleurstellen, terwijl ze toch elke dag in vuurlinie staan met 

Covid-overledenen. 

2 maart: Volgens Funebra is er in Wallonië al wel beslist om de 

uitvaartsector prioritair te vaccineren. Onze raadsman zoekt het 

uit en komt met het volgende resultaat. “Concreet: op vandaag 

zijn noch in Vlaanderen, noch in Brussel, noch in Wallonië de 

uitvaartondernemers officieel erkend om prioritair te vaccineren. 
Dit zou uiteraard anders moeten, en ik heb daar vandaag 

nogmaals op aangedrongen. Er zijn momenteel evenwel geen 

regionale verschillen wat vaccinatie van de uitvaartsector 

betreft, het is overal njet...” Om moedeloos van te worden.

8 maart: De eerste versoepeling is een feit. Er mogen maximaal 

50 aanwezigen bij een uitvaart zijn, exclusief kinderen tot 

12 jaar en de “bediener van de eredienst”. De onduidelijkheid 

over meerdere plechtigheden in één gebouw is weggenomen, 

dit mag mits er voldoende ruimte is. Maar nu is er slechts één 

persoon per 10m2 toegelaten, wat voor ondernemers eerder een 

verslechtering dan een verbetering is. Onze raadsman dringt 

bij de overheid aan om dit zo snel mogelijk aan te passen. Bij 

het ter perse gaan van dit nummer was dit probleem nog niet 

opgelost.
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Nieuwe afspraken over lidgelden  
met BABL en VBO

BABL en VBO betalen dit jaar nog het lidgeld voor hun leden aan 

de Unie. Vanaf volgend jaar zal dat veranderen.

Met BABL en VBO zijn in het verleden goede afspraken gemaakt 

over de lidgelden voor Uitvaartunie Vlaanderen. Beide zijn 

vanaf het begin bij de oprichting van de Unie - sinds 2015 - 

betrokken geweest. Het doel was om samen te bouwen aan 

een sterke beroepsvereniging. Om de Unie te steunen, werd ook 

afgesproken dat BABL en VBO tijdelijk een verlaagde bijdrage 

zouden doorstorten aan de Unie. Zo konden de leden van BABL 

en VBO kennismaken met de dienstverlening van de Unie. 

De Unie is, mede dankzij de hulp van BABL en VBO, uitgegroeid 

tot de eerste gesprekspartner voor de Vlaamse overheid, een 

serieuze speler voor opleidingen en een sterke juridische partner 

voor uitvaartondernemers. Maar een dergelijke professionele 

werking niet kan worden voortgezet met verlaagde bijdrages. 

Daarom is in overleg met BABL en VBO een nieuwe afspraak 

gemaakt over de lidgelden. Vanaf volgend jaar - 2022 - zullen 

BABL en VBO niet langer het lidgeld voor de Unie betalen. 

Wat betekent dat de leden van BABL en VBO ook niet langer 

automatisch lid zijn van de Unie. Begin maart is hierover een 

brief uitgestuurd, ondertekend door onze penningmeester en 

de voorzitters van BABL en VBO, om hun leden te verwittigen. 

Beide voorzitters roepen hun leden bovendien op om vanaf 2022 

allemaal zelf lid te worden van de Unie. Zo kunnen ze blijven 

genieten van de informatieve mailings, de actuele magazines en 

de juridische ondersteuning van de Unie. 

Wat doe je als een product online wordt besteld en de klant 

vervolgens niet komt opdagen, laat staan betalen?

Je bent als ondernemer fier op je nieuwe product, bijvoorbeeld 
een mini-urne. Je post een foto met een berichtje op Facebook. 

En zie, daar komen meteen twee bestellingen voor binnen, bijna 

tegelijkertijd. De eerste klant komt naar de uitvaartondernemer 

en neemt de mini-urne mee. De tweede klant tekent een 

bestelbon, zodat de ondernemer voor haar ook zo’n urne kan 

bestellen. Enkele dagen later wordt de urne geleverd. De 

ondernemer belt meerdere malen met de klant om haar te laten 

weten dat de urne er is en dat ze die kan komen halen. Ze belooft 

telkens opnieuw om te komen, maar de urne blijft ondertussen 

gewoon bij de ondernemer staan. Wat nu? Onze raadsman 

adviseert om deze klant aan te schrijven met de boodschap dat 

zij de urne binnen een welbepaalde termijn (bijvoorbeeld binnen 

de 14 dagen) moet komen afhalen en betalen. Als ze in gebreke 

blijft, dan kan de bestelling als geannuleerd worden beschouwd. 

Bij het schrijven wordt dan ook best meteen vermeld dat er wel 

degelijk kosten worden aangerekend voor het verbreken van 

de overeenkomst. Zij heeft immers een bestelbon getekend. 

Als schadevergoeding kan bijvoorbeeld 20 procent in rekening 

worden gebracht. Vervolgens staat het de ondernemer vrij om de 

urne opnieuw in verkoop te plaatsen. 

Urne online besteld,  
maar de klant komt niet opdagen
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Professionele fotografen en agentschappen hebben het moeilijk, 

ook in coronatijden, maar om nu bijna 500 euro te vragen voor 

een foto is absurd.

Je geeft een persfotograaf van een bekend Belgisch 

persagentschap toestemming om een uitvaart te fotograferen. Je 

hoeft dat niet te doen als uitvaartondernemer, maar allez vooruit, 

de fotograaf belooft je de foto’s toe te sturen. Hoe de afspraak 

precies verlopen is, doet even niet ter zake. Maar dan gebruik je 

vervolgens één van de die foto’s op je eigen website. Niet op de 

homepage, maar op een achterliggende pagina. Daarbij vermeld 

je nog netjes de naam van de fotograaf. Vervolgens krijgt je een 

forse factuur van de firma Permission Machine uit Antwerpen. 
Dit bedrijf werkt met een zoekrobot die online jacht maakt op 

‘onrechtmatig gebruik’ van foto’s van hun cliënten. En ja, het 

agentschap dat de fotograaf heeft gestuurd, blijkt een cliënt. De 

ondernemer beseft wel degelijk dat er sprake is van auteursrecht. 

Hij stelt dan ook een minnelijke schikking voor van 160 euro. 

Wie een beetje bekend is in de media weet dat online foto’s via 

diverse agentschappen gratis of voor een bedrag tussen 6 en 20 

euro te koop zijn. De schikking is dus zeker minnelijk te noemen. 

Permission Machine antwoordt niet op dit voorstel, maar stuurt 

wel een herinnering met een bedrag dat inmiddels is opgelopen 

tot boven de 460 euro. Dat is ronduit absurd voor één onlinefoto. 

Onze raadsman geeft het advies om enkel een niet-betwist 

deel te betalen en nogmaals een schrijven te richten om toe 

te lichten dat hierover geen akkoord bestaat. Wedden dat deze 

ondernemer de volgende fotograaf geen permissie geeft om 

foto’s te maken van een uitvaart?

De Unie probeert al maanden een oplossing te vinden voor de 

problemen bij het crematorium Brugge. De Vlaamse overheid 

staat alvast achter ons standpunt.

Waar gaat dit over? 

Wanneer een uitvaartondernemer zich aanbiedt aan het 

crematorium Brugge met een stoffelijk overschot voor crematie, 

weigert het personeel van het crematorium te assisteren 

bij het uitladen van de kist indien zij daarbij fysiek moeten 

tillen. De medewerkers verwachten concreet dat ofwel de 

uitvaartondernemer zich aanbiedt met twee personeelsleden 

die zelf de lijkkist kunnen uitladen en dragen dan wel dat de 

lijkwagen voorzien is van een zogeheten “rollensysteem” zodat 

er geen hef- en tilwerk aan te pas komt. Een lijkkist kan voor 

het crematorium niet aangeleverd worden op een draagberrie, 

omdat in dat geval opnieuw hef- en tilwerk en dus fysieke 

tussenkomst van het crematoriumpersoneel nodig is. De 

medewerkers weigeren dat te doen om reden van de nadelen die 

ze daardoor zouden ondervinden (beweerde rug-, schouder- en 

nekaandoeningen met arbeidsongeschiktheid tot gevolg). Het 

mag duidelijk zijn dat dit al voor veel frustraties heeft gezorgd 

bij uitvaartondernemers. 

Wat zegt de wet?

In de Ministeriële Omzendbrief BA-2006/03 d.d. 10 maart 

2006 is in artikel I.2 bepaald dat de ontvangst van een lijk, de 

eigenlijke verbranding en de overhandiging van de as, taken zijn 

die een crematorium met eigen middelen en eigen personeel 

moet uitvoeren. Het is dan ook de visie van onze raadsman dat 

het standpunt van het crematorium Brugge foutief is en zij wel 

degelijk assistentie moeten verlenen bij het uitladen van de 

kist, ook wanneer die wordt aangeleverd op een draagberrie. 

Dit maakt immers een onderdeel uit van de inontvangstneming 

en zoals in de Ministeriële Omzendbrief uiteengezet is dit 

een taak die het crematorium met eigen middelen en eigen 

personeel moet doen. Dit hoeft geenszins te impliceren dat de 

uitvaartondernemers er bij wijze van spreken “staan op te kijken”, 

het impliceert enkel dat bijstand van het crematorium-personeel 

kan en mag gevraagd worden. Indien de medewerkers van 

oordeel zijn dat een en ander ergonomische problemen oplevert, 

dient zij hiervoor met eigen middelen en eigen personeel 

(opnieuw volgens de Omzendbrief) een oplossing te vinden. 

Andere crematoria hebben bijvoorbeeld al geïnvesteerd in een 

tillift. 

Bovendien doch louter ondergeschikt: het inschakelen van twee 

personeelsleden voor de afgifte van een stoffelijk overschot dan 

wel de vereiste investering in aanpassing van een lijkwagen, 

impliceert de facto dat er kosten moeten worden gemaakt die 

eigenlijk onnodig zijn en die niet te verantwoorden zijn naar de 

nabestaanden toe, die evident degenen zijn die uiteindelijk de 

kosten moeten betalen.

Wat zegt de Vlaamse overheid?

Een mail van Binnenlands Bestuur bevestigt het standpunt van 

de Unie. “Zowel de memorie van toelichting bij het ontwerp van 

decreet op de begraafplaatsen en de lijkbezorging (16 januari 

2004), als de Ministeriële Omzendbrief BA-2006/03 d.d.  

10 maart 2006 bepalen dat in ieder geval: de ontvangst van 

een lijk, de eigenlijke verbranding en de overhandiging van de 

as activiteiten zijn die elk crematorium met eigen middelen en 

eigen personeel moet uitvoeren. Het probleem dat u aanhaalt, 

speelt zich vooral af in het crematorium van Brugge maar niet 

in andere crematoria. Zoals u correct vermeldt, hebben andere 

crematoria de nodige investeringen gedaan in tilliften e.a., om 

het fysiek tillen grotendeels te vermijden (volledig fysiek tillen 

vermijden zal wel niet kunnen, er zal wel altijd wat fysiek tillen 

bijkomen). Het crematoriumpersoneel moet de doodskist met het 

stoffelijk overschot in ontvangst nemen. Het probleem van het 

fysiek tillen kan grotendeels opgelost worden door de aankoop 

van een tillift e.a.”

Wat is de situatie nu?

In een laatste officiële reactie van de raadsman van het 
crematorium ontkende deze plots dat het crematoriumpersoneel 

niet bereid is om bijstand te verlenen. De praktijk is nochtans 

anders, en de raadsman van de Unie heeft dit dan ook nogmaals 

duidelijk gemaakt. Als de problemen blijven aanhouden (wat 

helaas te vrezen valt), zal officiële klacht bij de overheid 
ingediend worden.

Absurde prijs voor gebruik  
van een foto

Crematoriumpersoneel verplicht  
om kisten in ontvangst te nemen

- repatriations to and from any destination in the world by air or road
- motivated, experienced multilingual team
- equipped and dedicated to the care of the deceased
- personalised service with respect for diff erent nationalities and 

religious beliefs

We are committed to professionalism and respect. We stay available to 
the bereaved, worldwide, at a diffi  cult time of need.
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‘Our employees work professionally, 
quickly and effi  ciently, without 
losing sight on the human aspect.’

Greta Plas

‘We take care with the deepest 
respect for religious conviction, 
culture and nationality.’
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Er zijn vanwege corona nog altijd geen uitvaartbeurzen geweest, 

maar er zijn natuurlijk wel nieuwe producten. Zo is Naturnus een 

bedrijf dat in Hofstade ambachtelijke urnen maakt. 

Het is zaakvoerder Michiel Wierinck opgevallen dat urnen vooral 

industrieel worden gemaakt. Ze zien er wel perfect uit, maar 

ze missen emotie. Daardoor zijn ze niet memorabel genoeg, 

vindt hij. Voor zijn masterthesis industrieel ontwerpen heeft 

hij gewerkt rond ecologische urnen. Zo kwam hij in contact 

met onze sector. “Tijdens het hele ontwerpproces moest ik de 

begrafenissector goed onderzoeken. Ik leerde dat er echt wel 

nood is aan unieke urnen uit natuurlijke materialen. Maar ook 

dat op vlak van design en duurzaamheid er in de uitvaarsector 

nog heel wat kan vernieuwd worden. Als ontwerper leek mij dit 

een mooi project om verder te zetten. Design en duurzaamheid 

combineren in unieke uitvaartproducten, die lokaal en sociaal 

geproduceerd worden is dan ook mijn missie”, legt hij uit.

De urnen van Naturnus zijn van hout en met hun organische 

vormen en imperfecties wél uniek. Ze zijn niet alleen duurzaam, 

ze worden ook met de hand vervaardigd in ons land. Naturnus 

werkt hiervoor samen met lokale partners, zoals een sociaal 

maatwerkbedrijf en de afwerking door een ambachtelijke 

houtdraaier. De collectie van omvat ronde aaibare vormen 

in donker en licht hout, maar ook een authentiek uitziende 

boomstronk of een kalebas. Zelfs een fraai gedraaide kartonnen 

urne behoort tot de mogelijkheden. Ze zullen een modern 

interieur zeker verfraaien. 

De consument kan de urnen van Naturnus online rechtstreeks 

bestellen, wat dan ook vooral gebeurt vanuit Nederland. 

Voor België lopen de bestellingen toch meestal via de 

uitvaartondernemer. Wierinck is tot nu toe tevreden met de 

belangstelling. “Ik krijg heel wat positieve feedback uit België 

en Nederland, van zowel de begrafenisondernemer als de 

eindklant. Het contact met de klant is voor mij zeer belangrijk. 

Op die manier kan ik feedback verzamelen die mijn ontwerpen 

en producten kunnen verbeteren. Als ontwerper vind ik deze 

informatie superbelangrijk.”

De diverse urnen zijn online te vinden op www.naturnus.com

Ambachtelijke urnen uit eigen land

Productnieuws

Uitvaartunie Vlaanderen is natuurlijk niet de enige partij die 

zijn zegje wil doen over de modernisering van het decreet op 

de Lijkbezorging. Ook VVSG, Vlavabbs, Netwerk Begraafplaatsen 

Vlaanderen en VNOC hebben zo hun wensen.

Het eerste verkennende gesprek over de modernisering van het 

decreet op de Lijkbezorging is achter de rug. Hierbij aanwezig 

waren de Unie, VNOC, Funebra, VVSG, Vlavabbs, Netwerk 

Begraafplaats Vlaanderen en het kabinet Binnenlands Bestuur. 

Er zullen nog twee verkennende gesprekken volgen, waarna 

alle voorstellen de ambtelijke molen zullen ingaan. Wat de Unie 

wil, is al uitgebreid aan bod gekomen in vorige UitvaartVisies. 

Funebra volgt grotendeels de koers van de Unie, maar wat willen 

de andere partijen nu eigenlijk? En komt dit overeen met de 

wensen van de Unie?

VVSG, Vlavabbs en Netwerk Begraafplaats Vlaanderen

De Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten (VVSG) 

hebben samen met het Netwerk Begraafplaats Vlaanderen en 

Vlaamse Vereniging van Ambtenaren en Beambten Burgerlijke 

Stand (Vlavabbs) een nota ingediend voor de modernisering van 

het decreet. De drie partijen pleiten vooral voor een goed kader, 

waarbinnen de lokale besturen en de andere partners in het veld 

kunnen werken. Dat is een standpunt waar iedereen zich achter 

kan scharen. Zo vraagt de Unie al jaren om meer duidelijkheid 

over de taakverdeling op de gemeentelijke begraafplaaten. 

VVSG, Vlavabbs en het Netwerk Begraafplaatsen Vlaanderen 

hebben geen fundamentele bezwaren om bepaalde taken - zoals 

het in het graf laten zakken van de kist, het uitstrooien van de 

assen, het bijzetten van de assen in een columbarium - te laten 

uitvoeren door begrafenisondernemers. Sterker nog, zelfs de 

nabestaanden zouden hiervoor kunnen worden ingeschakeld, 

als onderdeel van de uitvaart. De Unie pleit er juist voor dat de 

gemeentes dit werk allemaal zelf blijven doen, met het nodige 

respect voor de aanwezige families. Nog altijd staan er arbeiders 

in werkkledij en botten klaar om as uit te strooien... Het is 

logisch dat een uitvaartondernemer dan ingrijpt en het zelf doet, 

maar dit moet geen gewoonte of verplichting worden.

VVSG, Vlavabbs en het Netwerk stellen ook voor om het begrip 

lijkwagen nader te bekijken. Er zou onderscheid gemaakt kunnen 

worden tussen een overbrengwagen, louter voor het vervoer van 

stoffelijke overschotten van bijvoorbeeld het ziekenhuis naar 

het funerarium, en een afscheidsvoertuig. Het afscheidsvoertuig 

wordt dan alleen gebruikt voor de afscheidsceremonie, waardoor 

ook trendy vervoersmiddelen zoals rouwfietsen, rouwduwbakken 
of rouwkoetsen kunnen worden gebruikt. Voor overbrengwagens 

en afscheidsvoertuigen gelden dan verschillende eisen. De Unie 

vindt dit voorstel zeker de moeite van het bekijken waard, zo kan 

immers worden ingespeeld op de steeds persoonlijker wordende 

uitvaartplechtigheden.

De Unie vraagt ook al jaren om een minimale dienstverlening 

voor de lijkbezorging van behoeftigen in het decreet op te 

nemen. Daar hebben de drie partijen geen boodschap aan, vooral 

omdat dit raakt aan de gemeentelijke autonomie. Zelfs het 

omschrijven van de term ‘behoeftig’ vinden ze niet nodig. VVSG, 

Vlavabbs en het Netwerk vinden het dan weer wel opportuun om 

een regeling uit te werken voor de terugvordering van de door 

de lokale overheid uitgevoerde uitvaarten. De kosten moeten 

verhaald kunnen worden de op nabestaanden. Gemeentelijke 

autonomie is ook de reden waarom er geen sprake kan zijn 

van een minimum- en maximumprijs voor concessies. De Unie 

zal echter op deze nagel blijven kloppen. Als een niet-inwoner 

500 euro moet betalen voor het uitstrooien van as op de lokale 

begraafplaats, is dat dan nog redelijk? Als mensen die hun 

hele leven in hun gemeente hebben gewoond na enkele jaren 

overlijden in een home buiten hun gemeente, moeten die dan de 

volle pot als niet-inwoner betalen? De Unie vindt alvast van niet.

De overeenkomsten

Vereenvoudiging en digitalisering zijn een must, en dat is ook 

iets waar de Unie al jaren voor pleit. Ook VVSG, Vlavabbs en 

het Netwerk hebben geen enkel bezwaar tegen het afschaffen 

van de tussenkomst van een tweede geneesheer, zolang in 

de modellen IIIC en IIID een gerechtelijk of medisch bezwaar 

duidelijk kan worden aangegeven. De tweede vaststelling 

biedt in de praktijk immers geen meerwaarde voor de eerste 

vaststelling. De drie partijen hebben ook geen bezwaar tegen 

nieuwe regels voor de verbranding van de nieuwe generatie 

pacemakers. Ze stellen zelfs voor om dit nog open te trekken 

naar allerhande soorten elektronica die vandaag in menselijke 

lichamen worden ingebracht, bijvoorbeeld de breinstimulatoren 

voor de behandeling van de ziekte van Parkinson. Alleen 

wie gaat deze dan verwijderen? Ook dat zou dan duidelijk 

omschreven moeten worden. De Unie vindt - vanwege de steeds 

complexere en kleiner wordende elektronica - dat de artsen dit 

moeten zijn. 

VVSG, Vlavabbs en het Netwerk Begraafplaatsen Vlaanderen 

kunnen zich ook scharen achter een kwaliteitslabel. Ook dat is 

iets waar de Unie al jaren voor pleit en daarin steeds de eerste 

stappen zet. De drie partijen hebben een voorkeur voor de piste van 

zelfregulering, waarbij de sector zelf zorgt voor het ontwikkelen van 

een kwaliteitslabel en de bewaking van de kwaliteit. Een goede stap 

voor de consument zou de oprichting kunnen zijn van een eigen 

geschillencommissie met ombudsfunctie. 

Modernisering van het decreet:  
wie wil wat?
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VNOC

Het Verenigd Netwerk van Openbare Crematoria (VNOC) heeft 

een eigen nota ingediend, waarin de standpunten worden 

verduidelijkt. Er is, en dat is geen verrassing, wel schrik voor 

de wens van de Unie om de crematoria meer te privatiseren. 

Zo’n twintigtal pagina’s zijn gevuld met argumenten waarom 

dat geen goed idee is. Zo is er al voldoende capaciteit, die 

zorgvuldig verspreid is over het Vlaamse land. Als er al sprake 

is van een probleem, dan zouden voor de crematoria van Aalst, 

Sint-Niklaas en Kortrijk de maximum quota’s verhoogd kunnen 

worden. VNOC beseft dat de uitvaartondernemers aanzienlijke 

investeringen hebben gedaan in gebouwen, afscheidsruimtes 

en cateringmogelijkheden, maar dit is gebeurd in navolging van 

de openbare crematoria. En de openbare crematoria hebben 

zich nooit tegen deze evolutie verzet... Ondertussen ligt het 

gebruik van hun aula’s in verhouding tot het uitgevoerde aantal 

crematies gemiddeld op 31,5% (met uitzondering van Brussel). 

Dat is een lage bezetting, wat het argument van de Unie dat 

technische faciliteiten voldoende zijn ondersteunt. 

Een ander argument is dat er al goed wordt samengewerkt 

met de sector. De crematoria ondersteunen jaarlijks bijna 

16.000 afscheidsplechtigheden voor zowel grote als kleine 

uitvaartondernemers. En dat zijn ondernemers, zo schrijft VNOC, 

die hier zelf de infrastructuur niet voor hebben. Er is dus geen 

sprake van marktverstoring, zo wordt in de nota gesteld, eerder 

bescherming van en hulp aan de kleine uitvaartondernemer 

ten opzichte van de grote groepen. Maar zou het geen goede 

zaak zijn voor de privébedrijven en de belastingbetaler als ze 

er jaarlijks 16.000 afscheidsplechtigheden bij zouden krijgen? 

De prijs is nog een tegenargument dat wordt aangehaald in 

de nota. Die zal in de private sector gevoelig hoger liggen, zo 

voorspellen de crematoria. Test-Aankoop becijferde al eerder 

dat een uitvaart in België gemiddeld 5.300 euro kost, terwijl 

in Nederland, waar de crematoria al geprivatiseerd zijn, een 

consument voor een gemiddelde uitvaart 6 à 9.000 euro 

moet betalen. Maar komt dat nu echt omdat de crematoria 

geprivatiseerd zijn? 

VNOC stelt wel een alternatief voor de privatisering voor. Een 

denkpiste is het oprichten van een coöperatieve vennootschap 

waarin zowel publieke als private actoren in de uitvaartzorg 

kunnen participeren. Een gemengde intercommunale 

bijvoorbeeld. Zo’n coöperatieve heeft tal van voordelen: 

overbodige investeringen in nieuwe crematoria en installaties 

worden vermeden, de knowhow van de publieke crematoria 

gaat niet verloren, private actoren kunnen investeren en krijgen 

op basis van hun investering ook een deelname in de winst, 

enzovoorts. VNOC geeft aan dat deze denkpiste verder moet 

worden verkend en uitgewerkt, maar het is alvast een manier 

waarbij aan tal van verzuchtingen tegemoet wordt gekomen. Zo 

krijgt de uitvaartsector niet alleen inspraak in het beleid van de 

crematoria, maar leiden investeringen ook tot een return. VNOC 

haalt het voorbeeld aan van de crematoria in Wallonië, waar al 

tal van voorbeelden van gemengd beheer zijn terug te vinden. 

De mosterd hoeft dus niet van ver te worden gehaald.

VNOC heeft uiteraard nog andere wensen, zoals betere 

ontgravingen waarbij er minder zand in de ovens terechtkomt 

en de uitvaartondernemer minder asurnes zal terugkrijgen. Ook 

pleiten de crematoria voor een andere manier van identificeren. 
Wanneer een kist met overledene aankomt dan beschikt het 

crematorium namelijk over geen enkel middel om de juiste 

identiteit van de overledene te verifiëren. Het zou dus zinvoller 
zijn dat de behandelende geneesheren (en bij voorkeur al de 

ziekenhuizen of woon-zorgcentra) zouden zorgdragen voor een 

identiteitslabel dat tot aan de crematie bij de overledene blijft. 

Zo worden menselijke fouten nog beter voorkomen.

De overeenkomsten

De Unie is voorstander van innovatie, dat is bekend. De techniek 

van resomatie lijkt klaar om bijkomend geïmplementeerd 

te kunnen worden. De Vlaamse openbare crematoria zijn 

voorbereid om deze nieuwe technologie toe te passen: minstens 

één crematorium per provincie heeft plaats voorzien om deze 

technologie te implementeren en is ook bereid daarvoor 

de nodige investeringen te doen. Nog een overeenkomst: 

administratieve vereenvoudiging en digitalisering. Het 

wensenlijstje van VNOC en de Unie lopen hier bijna gelijk: de 

digitalisering van het attest overlijden verplicht maken, de 

tweede controlearts afschaffen en de vereenvoudiging van 

de afgifte voor de toelating tot crematie waarbij de inhoud 

zich beperkt tot de strikt noodzakelijke gegevens. Een verdere 

digitalisering van het administratief proces kan zelfs het model 

IIIC of IIID overbodig maken. 

VNOC wil ook voorzien dat nieuwe medische oplossingen, zoals 

de pacemakers van Medtronic, effectief toegelaten kunnen 

worden. Per innovatie zou dan wel een technisch kader moeten 

worden uitgewerkt die dan in een omzendbrief of ministerieel 

besluit worden opgenomen. Zo hoeft er niet te worden 

gewacht op een wetswijziging. De crematoria staan eveneens 

achter een kwaliteitslabel voor de sector, maar dan via een 

wettelijk kader. De voltallige sector, crematoria en gemeenten 

inclusief, zou een instantie kunnen oprichten die niet alleen 

waakt over de toekenning van het kwaliteitslabel maar ook 

fungeert als ombudsfunctie of geschillencommissie. Dat gaat 

wel wat ver vindt de Unie, sinds wanneer waken gemeentes en 

leveranciers over de kwaliteit van reisbureaus, immokantoren of 

verzekeringsmakelaars? 

Conclusie van de nota’s en het eerste gesprek is dat er best 

veel overeenkomsten zijn. Daardoor verwacht de Unie dat 

de modernisering van het decreet voor de uitvaartsector een 

positieve wending zal nemen.

Opmerkelijk, sinds dit jaar is de website varu.be terug actief. 

Maar het gaat alvast niet over de uitvaartsector.

Het is alweer meer dan vijf jaar geleden dat VARU officieel 
is opgegaan in Uitvaartunie Vlaanderen. Na enkele jaren 

heeft het bestuur ook de domeinnaam van VARU vrijgegeven. 

Opmerkelijk is dat deze naam sinds dit jaar weer in gebruik 

is genomen. Wie naar www.varu.be surft, ziet een hele andere 

website die niets met de uitvaartsector te maken heeft. Varu.

be is “een gevarieerde blog voor weetjeszoekers” geworden, 

althans zo omschrijft de initiatiefnemer Valerie Rubens het 

zelf. Wekelijks worden er artikels over diverse onderwerpen 

gepost, maar dan wel met de focus op het leven van het kind 

van zwangerschap tot tienerjaren. “Als mama van 3 kinderen 

en onthaalmoeder heb ik mijn handen meer dan vol. Kinderen 

zijn dan ook het allerbelangrijkste voor mij, maar er komt wel 

heel wat bij kijken. Om mezelf en andere ouders en opvoeders 

te helpen, ga ik op zoek naar onderwerpen over alles wat met 

kinderen te maken heeft. Hopelijk ben jij er ook bij gebaat. Ik 

wens je alvast veel leesplezier”, schrijft ze op de site. Maar is 

dit allemaal wel echt? De site ziet er vooralsnog meer uit als 

een advertentiefuik. Advertenties van diverse bedrijven worden 

namelijk gewoon automatisch op deze pagina’s geplaatst. Valerie 

Rubens blijkt niet te bestaan op bijvoorbeeld LinkedIn, Facebook 

en Instagram. Dat zou je toch wel verwachten van een drukke 

mama die ouders en opvoeders wil helpen. Een zoekopdracht 

met haar foto verwijst alleen naar varu.be en naar een bedrijf uit 

Wetteren, Deslo genaamd. Op de website van Deslo staat alleen 

een contactpagina. Op Companyweb blijkt Deslo actief in het 

ontwerpen en programmeren van computerprogramma’s. In de 

monitor van het Staatsblad staat Valerie Rubens niet vermeld als 

eigenaar van Deslo. Bijzonder vreemd allemaal. Daarom bij deze 

een oproep aan alle leden die nog de naam VARU gebruiken 

op hun website. Haal deze naam zo snel mogelijk weg, tenzij 

u natuurlijk wél geassocieerd wil worden met deze nieuwe 

website. Beter is het om te kiezen voor Uitvaartunie Vlaanderen. 

Wie een logo van de Unie nodig heeft, kan dit op eenvoudige 

wijze aanvragen via: bestuur@uitvaartunie.vlaanderen.

En wat is er van Varu geworden?

Oudenaardsesteenweg 383 | 9420 Erpe-Mere | 053/840 555 | info@rouwatelier.be

Bl ink u i t  met  uw rouwdrukwerk
het  is  úw v is i tekaart je  dat  door ve le  ogen wordt  gezien

rouwatelier

U werkt uw drukwerk graag zelf af?

Rouwatelier levert voorgedrukte of blanco brieven, op maat gesneden en voorzien van een vouwlijn. 
Zo kunt u met uw eigen creativiteit aan de slag en optimaal inspelen op de wensen van de familie. 

U laat het liever over aan specialisten?

Ook dàt is mogelijk!
Onze fotoretouches en kwaliteitsnormen zijn van topkwaliteit;

de prijs en onze service zal u positief verrassen! 

Scan de QR code, of vraag vandaag nog uw stalenbox aan op www.rouwatelier.be 
en ontvang een geurige attentie!

Wij maken het persoonlijk



14 15

11 TIPS 

voor toegankelijke webinars en videovergaderingen

Vraag in je uitnodiging of er aanpassingen nodig zijn. 

Organiseer je een videovergadering of webinar voor een groep die al langer van een  

bepaald platform gebruik maakt? Bekijk dan of je dat platform ook kan gebruiken. 

Stel een medewerker aan voor technische vragen vooraf en tijdens de online bijeen-

komst. Deze persoon is liefst ook telefonisch bereikbaar om mensen snel te helpen 
bij technische problemen. 

Geef duidelijke informatie over hoe mensen kunnen aansluiten bij je webinar of 
videovergadering.  

Geef deelnemers op voorhand de kans om te testen. 

Bezorg je presentatie vooraf aan dove en blinde deelnemers.

Zet 15 minuten voor je start de digitale deuren al open. Zo kan je vooraf testen of 
alle aanpassingen goed werken.

Werk met ondertiteling. Dat kan niet alleen bij vooraf opgenomen beelden, maar is 
ook live mogelijk. 

Zet alleen het geluid van de spreker aan en vermijd achtergrondgeluid. 

Zorg voor een tolk Vlaamse gebarentaal. Deze tolk moet altijd in beeld blijven.

Zorg voor audiobeschrijving die met woorden uitlegt wat er te zien is in  
afbeeldingen, schema’s ... Of vraag sprekers visuele informatie uit presentaties goed 
toe te lichten.

Met deze tips kan je al aan de slag. Graag meer informatie of begeleiding? Aarzel niet om 
contact op te nemen met Inter. Dat kan via 011 26 50 30 of info@inter.vlaanderen.

Maak jij je webinar en videovergadering toegankelijk voor iedereen?

WWW.INTER.VLAANDEREN

De beperkingen van het aantal aanwezigen bij een 

uitvaartplechtigheid heeft tot een boom in live-streaming geleid. 

Video wordt een almaar belangrijker onderdeel van het afscheid, 

meldt alvast abrikant Apex uit Beringen. 

Het bedrijf rustte vorig jaar aan sneltempo al meer dan 80 

uitvaartcentra uit met technologie om plechtigheden te filmen 
en live uit te zenden. Op die manier volgen de genodigden die 

niet aanwezig kunnen zijn de dienst thuis live mee. Ook de 

plannen voor E-funeral, een online platform dat gepersonaliseerde 

herinneringsvideo’s genereert, zijn door corona in een 

stroomversnelling terechtgekomen, aldus de fabrikant. E-funeral is 

een platform dat je kan vergelijken met de online drag en drop-

software die ook gebruikt wordt om fotoboeken te maken. In het 

platform kunnen foto’s, teksten, muziek, filmpje... worden opgeladen. 
De familie kan dit zelf doen in een uploadzone. Vervolgens worden 

een passend thema, met foto’s en muziek uitgekozen. Op basis 

hiervan genereert de software automatisch een herinneringsvideo. 

Deze video’s kunnen achteraf makkelijk worden meegeven aan 

de nabestaanden. Dat is een grote meerwaarde voor zowel 

de aanwezigen als voor de mensen die de plechtigheid niet 

kunnen bijwonen. Vooral omdat meer statische slideshows of 

diapresentaties achteraf amper nog bekeken worden. 

Het crematorium van Zemst investeerde vorig jaar ook fors in 

het uitrollen van live streaming in haar auditoria (foto). Elke 

dienst kan worden opgenomen en live worden uitgezonden. 

Apex blijft investeren in de ontwikkeling van toepassingen die 

begrafenisondernemers en crematoria kostbare tijd laat besparen. 

Zo installeerde het eerder dit jaar in elke aula van het crematorium 

van Zemst ook al een Liviau-tablet waarmee alle licht-, geluid- 

en beeld- en camerasystemen vanaf één centraal punt worden 

bediend. Een merkbaar verschil voor de genodigden en een grote 

tijdsbesparing en stressreductie voor de medewerkers. De missie 

van APEX is dan ook om een echte beleving te creëren voor de 

nabestaanden. Nu er restricties gelden qua aantal genodigden, heeft 

het bedrijf met E-funeral een passende oplossing gevonden om die 

beleving ook digitaal te realiseren.

Video is booming in uitvaartsector
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MEER DAN 50 JAAR ERVARING

PLUS DE 50 ANNÉES D’EXPÉRIENCE

Funico NV / Industriepark

Booiebos 3 / 9031 Drongen
T 09 280 90 00 / info@funico.be

Depot Brussel

Molenstraat 55 / 1651 Lot www.funico.be

Lijkkisten - Cercueils

New

• bestellen via smartphone
• scannen via smartphone
• kisten selector
• overzicht van 
 uw persoonlijk assortiment

• commander par smartphone
• scanner par smarphone
• sélecteur cercueils
• aperçu de votre 
 assortiment personnel

FUNICO APP FUNICO APP


